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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§1 Kundundersökning och självvärdering i kulturskoleverksamheten 2020
§2 Förfrågan från Fisksätra museum gällande projektidé
§3 Uppföljning av folkbibliotek 2020
§4 Årsbokslut kulturnämnden 2020
§5 Biblioteksplan för Nacka kommun 2020–2023
§6 Revidering av riktlinjer för kulturpeng
§7 Projektstöd till kulturskoleutveckling
§8 Yttrande över detaljplan för Volten, nytt bostadsområde i Boo
§9 Detaljplan för Amperen, del av fastigheten Orminge 60:1 i Boo, Nacka 

kommun.
§10 Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av kulturhistoriska värden
§11 Politikerinitiativ om krisstöd för kulturverksamheter
§12 Politikerinitiativ om stöd till kulturaktörer
§13 Anmälningar
§14 Delegationsbeslut
§15 Övriga frågor
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§ 1                KUN 2021/11

Kundundersökning och självvärdering i 
kulturskoleverksamheten 2020 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Under hösten 2020 genomförde Nacka, Järfälla, Tyresö och Upplands Väsby en 
kundundersökning och självvärdering inom hela kulturskoleverksamheten. Resultatet i 
kundundersökningen visar att Nacka ligger bra till i jämförelse med övriga kommuner. 
Resultatet i Nacka visar att 97 procent av eleverna är nöjda, och att 96 procent anser att 
kulturskolan är så bra som de hoppats på. Det innebär att nöjdhetsindex är 3,7 på en fyrgradig 
skala där 4 motsvarar högsta värde, vilket är på samma höga nivå som föregående års resultat. 
Över 90 procent uppger att det är roligt i kulturskolan och att de lär sig mycket, vilket också 
är på samma nivå som i föregående undersökning. Nöjdheten är även hög vad gäller trygghet 
och stämning på kulturskolorna. Totalt 97 procent svarar att de går den kurs de helst vill. Det 
innebär att kommunens målnivåer är uppfyllda. Med anledning av pandemin ställdes även två 
extra frågor gällande distansundervisning. Totalt 25 procent av de svarande uppger att de fått 
undervisning på distans via dator. Av dessa var 83 procent nöjda med de digitala lektionerna, 
och 84 procent var även nöjda med hur tekniken fungerade.

Pedagogernas självvärdering av verksamheten visar också generellt höga resultat, med 
undantag för påståendet gällande att den fysiska miljön och utrustningen stödjer utveckling 
och lärande. Totalt 23 procent svarar negativt på detta påstående. Även vad gäller frågorna 
om distansundervisning är nöjdheten lägre. Drygt en tredjedel svarar att de inte har tillgång 
till bra verktyg för distansundervisning, och 29 procent uppger att de inte har god kompetens 
att bedriva undervisning på distans. Nästan en tredjedel svarar negativt gällande påståendet, 
”vi har god samverkan med andra antingen lokalt, regionalt, nationellt eller internationellt”.

Mot bakgrund av att kundundersökningarna har haft så höga resultat över tid, och att det är 
svårt att nå mycket högre, bör nästa steg för utveckling vara att sätta målnivåer utifrån 
andelen som svarar ”stämmer mycket bra”. De som svarar ”stämmer ganska bra” är trots allt 
inte helt nöjda. I kommande mål- och budgetprocess bör detta förslag till utveckling 
övervägas.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Kundundersökning och självvärdering i kulturskoleverksamheten 2020
Bilaga 1 Rapport Elevenkät Nacka kulturskolor 2020
Bilaga 2 Rapport självvärdering Nacka kulturskolor 2020
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Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§ 2

Förfrågan från Fisksätra museum gällande projektidé

Beslut
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Representanter från Fisksätra museum presenterade sin projektidé.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§ 3                KUN 2020/96

Uppföljning av folkbibliotek 2020 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Hela året har varit ansträngande för Nackas folkbibliotek med anpassningar till den rådande 
pandemisituationen. Lokaler och verksamhet har anpassats utifrån Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer genom tydliga avståndsmarkeringar, ommöblering, olika 
informationsinsatser och nya kreativa lösningar för att kunna upprätthålla verksamheten.

Trots de osäkra omständigheterna kopplade till pandemin har folkbiblioteken fortsatt hållit 
hög kvalité i sitt verksamhetsutbud genom att snabbt anpassa verksamheten till de ständigt 
förändrande förhållanden. Detta speglas också i kundundersökningarna där resultatet visar att 
biblioteksbesökare har fortsatt högt förtroende för verksamheten och är mycket nöjda med 
Nackas bibliotek. Utfallet för 2020 blev 97% för bibliotek.

Folkbiblioteken i Nacka har under hela året haft i princip ordinarie öppettider, ställt om 
verksamheten genom att skapa och erbjuda nya digitala plattformar för nackaborna, erbjuda 
sina tjänster utanför bibliotekets lokaler och arbetat hela tiden med att bedriva verksamheten 
så smittsäkert som möjligt.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Uppföljning av folkbibliotek 2020
Konsekvenser av pandemin för Nackas bibliotek 2020
Ekonomiska konsekvenser med anledning av covid Axiell
Ekonomiska konsekvenser med anledning av covid Diesel
Statistik 2020
Verksamhetsberättelse Axiell 2020
Verksamhetsrapport T3 2020 Dieselverkstadens-, Saltsjöbadens- och Älta bibliotek
Coronarapport från en bibliotekaries horisont.docx
Nacka kommun, Bibliotek, huvudrapport 2020 (1)
Nacka kommun, Bibliotek, Dieselverkstadens bibliotek 2020 (2)
Nacka kommun, Bibliotek, Fisksätra bibliotek 2020 (2)
Nacka kommun, Bibliotek, Nacka Forum bibliotek 2020
Nacka kommun, Bibliotek, Orminge bibliotek 2020
Nacka kommun, Bibliotek, Saltsjöbadens bibliotek 2020
Nacka kommun, Bibliotek, Älta bibliotek 2020
T1 Forumbiblioteken (Axiell)
T2 2020 Forumbiblioteken (Axiell).pdf
Verksamhetsberättelse T1 2020 Diesel
Verksamhetsberättelse T2 2020.pdf
Grafer utlån och besök Axiell
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Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§ 4                KUN 2021/14

Årsbokslut kulturnämnden 2020 

Beslut 
Kulturnämnden fastställer årsbokslutet för 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Hela året har präglats av coronapandemin och de begränsningar som den har inneburit. Många 
verksamheter har fått ställa in eller ställa om. Genom att förlägga verksamhet utomhus, i 
skolor eller på digitala plattformar har dock en hel del verksamhet ändå kunnat genomföras. 
En positiv effekt av pandemin är att krisen har resulterat i nya kreativa lösningar och ökad 
digital kompetens. Under 2020 har även avrop från ramavtalet med fyra leverantörer av tjänst 
för bokning och bidrag genomförts. Den nya tjänsten förväntas underlätta för Nackaborna vid 
bokning av lokaler och ansökan om stöd. I årets kundundersökning inom 
kulturskoleverksamheten svarar 97 procent av eleverna att de går den kurs de helst vill och att 
de är nöjda med kulturskolan. Årets kundundersökning inom biblioteksverksamheten visade 
att 97 procent av Nackas biblioteksbesökare var nöjda eller mycket nöjda. 
 
Nämndens ekonomiska resultat för år 2020 är i linje med budget, resultatet är ett mindre 
överskott på 6 600 kronor. I tertialbokslut 2 prognostiserades ett överskott på totalt 
1,9 miljoner kronor. Resultatets avvikelse mot prognosen i tertialbokslut 2 beror delvis på att 
nämnden under vintern kompenserade kulturhusen och biblioteken för försämrad ekonomi till 
följd av coronapandemin. Avvikelsen beror också på kundval kulturskola. Under hösten görs 
retroaktiva utbetalningar till kulturskolorna för sommarmånaderna och dessa 
utbetalningar blev högre än prognostiserat.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Årsbokslut 2020 kulturnämnden
Bilaga Årsbokslut 2020 kulturnämnden
 

Beslutsgång

Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och 
controllerenheten.

Paragrafen är justerad
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§ 5                KUN 2020/5

Biblioteksplan för Nacka kommun 2020–2023 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta biblioteksplanen för Nacka kommun 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 13 januari 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt bibliotekslagen ska kommuner och regioner upprätta biblioteksplaner för sin 
verksamhet på biblioteksområdet. I Nacka kommun har det funnits en biblioteksstrategi sedan 
2011 som inte reviderats/uppdaterats fram till nu.

Arbetet med att ta fram en biblioteksplan för Nacka kommun påbörjades i mitten av 2019. 
Dialog har förts både med folkbibliotekets driftsaktörer och ansvariga enheter för 
skolbibliotek i kommunen. Den föreslagna biblioteksplanen har tagits fram med utgångspunkt 
från aktuella lagar och föreskrifter och med stödmaterial från Kungliga biblioteket.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Biblioteksplan för Nacka kommun 2020-2023
Biblioteksplan Nacka kommun 2020-2023
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till förslag till beslut med följande tillägg:

 Att bibliotekens uppdrag förstärks genom att erbjuda läs- och studieplatser. Dessa kan 
utrustas för och nyttjas av alla som studerar på distans. Bibliotekens uppdrag bör 
utökas för att fungera stödjande vid distansundervisning och distanskurser samt 
möjliggöra för arbete på distans.

 Att fler läshundstimmar införs på bibliotek och kulturcaféer. Läshundar finns idag på 
flera bibliotek och är ett bra sätt att träna barns läsning. Hunden dömer inte, den 
lyssnar tålmodigt och studier visar att många barn tycker att det känns lättare att läsa 
för en hund istället för en lärare eller kamrat. Det är ett utmärkt inslag i 
biblioteksverksamheten som hjälper fler barn att lyckas bättre med läsningen.

 Att stärka bibliotekens kompetens, resurser och uppdrag i att bemöta den växande 
digitala klyftan och det ökade behovet av hjälp med teknik för att klara av vardagen 
och ta del av digitala medier. 

 Att Folkbiblioteken ska verka för samarbeten med skolbiblioteken
I yrkandet instämde Jan Salomonsson (V) och Päivi Dahlin (NL).
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslaget från kultur- och fritidsenheten.
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Beslutsgång

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet 
med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning

Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Miljöpartiet vill att det är tydligt att folkbiblioteken ingår i kommunens krisorganisation och 
att vi förtydligar detta i vår biblioteksplan. Vi anser att folkbiblioteken är en samhällsviktig 
verksamhet som är garanten att våra invånare under kriser kan få tillgång till information. 
Vidare så saknar vi skrivningar i biblioteksplanen om källtillit och att det bör vara ett område 
som biblioteken ska arbeta med framöver. Det är stort fokus på källkritik i och utanför skolan 
och även i våra bibliotek. Men när det finns begränsade möjligheter för samhället att filtrera 
bort lögner, falska påståenden och vilseledande fakta på till exempel sociala media-
plattformar faller ansvaret på individen att inte bara vara källkritisk utan också ha källtillit. 
Källtillit är att lita på information som kommer från sedan tidigare betrodda källor. Det 
handlar om att identifiera tillförlitliga och trovärdiga källor och att våga lita på dem. Vi ser 
idag att människor inte bara tror på det som inte är sant utan också förnekar det som en har 
goda skäl att tro på. Därför ska arbetet med källtillit in i vår biblioteksplan!"

Paragrafen är justerad
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§ 6                KUN 2021/12

Revidering av riktlinjer för kulturpeng 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att anta föreslagna revideringar av riktlinjer för kulturpeng enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 26 januari 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fastställde i Mål och Budget 2021–2023 (punkt 36, s.5) kulturpengen till 
283 kronor per år till och med vårterminen 2021 och en halvering av kulturpengen till 142 
kronor per år från och med höstterminen 2021.
Med hänsyn till denna förändring föreslås nu en ändring i riktlinjerna, nämligen att det fr o m 
hösten 2021 inte ska vara obligatorisk för skolor, förskolor och pedagogisk verksamhet att 
uppfylla båda kriterierna i nuvarande riktlinjer utan endast ett.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Kulturpeng revidering av riklinjerna
Bilaga Riktlinjer Kulturpeng
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade följande:
1. Yrkar bifall till revidering av riktlinjerna
2. Yrkar att ingen halvering av kulturpengen sker, utan att den istället höjs med 2% utifrån 
befintliga nivåer.
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet 
med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Jan Salomonsson (V) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag.

Reservationer
Lovisa Emanuelsson reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande.
"Moderaterna har beslutat att halvera kulturpengen för skolor, förskolor och pedagogisk 
verksamhet från 283 kronor per år till 142 kronor per år från och med höstterminen 2021. Vi 
socialdemokrater kan inte se deras halvering på annat sätt än att de prioriterar 
skattesänkningar framför att våra nackabarn ska få jämlik tillgång till kultur. I 
socialdemokraternas budget valde vi istället att finansiera kulturpengen, medan 
allianspartierna slaktar kulturpengen för att ha råd med sina skattesänkningar. Vi vänder oss 
emot beslutet att halvera skolornas möjlighet att ge barn och unga tillgång till kvalitativa 
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kulturupplevelser. Att påstå att barn och unga är en prioriterad grupp och samtidigt sänka 
kulturpengen rimmar illa. Även de kulturutövare i Nacka som jobbar för att alla barn ska få ta 
del av kvalitativ och lokal kultur drabbas, utövare som redan är hårt ansatta under 
coronaepidemin.
Halveringen av kulturpengen gör man med argumentet att man höjer skolpengen. Skolpengen 
(finansieringen) höjs med 2 %. Men hur mycket av detta landar i ökat ekonomiskt utrymme 
för kultur? Förmodligen ingenting då lönerna höjs med 3% och man kan även anta att hyror 
och priset på övriga inköp också utvecklas med tiden. Höjningen av skolpengen täcker tyvärr 
inte ens skolornas ökade utgifter. Den redan hårt ansatta skolan får i och med denna sänkning 
mindre utrymme att ge barn och unga en kvalitativ skolgång. Syftet med kulturpengen är att 
säkerställa att alla barn oavsett skola ska få uppleva kultur."

Protokollsanteckning
Päivi Dahlin och Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan.
"Nackalistan är mycket kritisk till förslaget att minska kulturpengen från 283 kr till 142 kr. Vi 
har som mål att alla skolelever och -ungdomar från förskolan och uppåt ska ges tillfälle till 
professionella scenkonstföreställningar inom teater, musik, dans, cirkus med mera samt att få 
vara medskapande i en professionell kulturaktivitet. Dessa delar är ytterst viktiga för våra 
skolbarn och -ungdomar. Alla vi behöver från tidig ålder dessa möjligheter att berika våra liv 
och få förståelse för människolivets rikedom och komplexitet.
I Norge har Stortinget bestämt att alla skolbarn och -ungdomar ska få uppleva professionella 
och högklassiga kulturprogram oavsett var i Norge de bor. Vi här i Nacka borde i stället för 
att dra ner kulturpengen och ambitionerna utöka och öronmärka den. Då får vi mer balans i 
skolarbetet och skapar samtidigt arbetstillfällen."
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet (se bilaga.)

Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Nej! Vi/Miljöpartiet tror tyvärr inte att pengarna som tillförs när skolpengen höjs med 2 
procent för grundskolan och förskolan kommer göra att skolor och förskolor prioriterar 
kulturaktiviteter i sina verksamheter. Vilket vara motivet för alliansen när de beslutade att 
halvera kulturpengen i höstas när deras budget för 2021 lades fram. 
Höjningen på skolpengen kommer istället säkerligen att behövas åt löneökningar, 
hyreshöjningar och andra kostnadsökningar. Vi vill istället tillföra mer medel till skolornas 
kulturverksamhet genom att höja kulturpengen och öka ramen för kulturpengen med 530 000 
kr, vilket vi lagt fram i vårt budgetförslag för 2021.
Vi vet också att kulturarbetare under pandemin är en av de yrkesgrupper som har drabbats 
hårt. En hel bransch har gått på knäna. I tjänsteskrivelsen står det att ”För kulturaktörerna i 
Nacka kan förändringen indirekt ge en negativt ekonomisk effekt då de flesta skolor, 
förskolor och pedagogiska omsorg har använt kulturpengen till att köpa tjänster från 
kulturaktörer i Nacka.” Så att halvera kulturpengen är inte enbart ett slag mot barnen i 
kommunen utan även mot våra kulturarbetare!"
 

Paragrafen är justerad
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Protokollsanteckning Ärende 10 KUN 2021-02-16

Vänsterpartiet reserverade sig mot beslutet att halvera kulturpengen när frågan först behandlades 
av Kulturnämnden under Ärende 7 vid sammanträdet 2020-12-15. Alla argument som 
framfördes i den reservationen är lika relevanta nu som då, varför Vänsterpartiet valt att avstå 
från deltagande i detta beslut med hänvisning till eget budgetförslag.

En notering angående beslutsunderlaget är dock på sin plats. Det är långt ifrån självklart att den 
utredning som gjorts av konsekvenser för barn, dels i anknytning till Ärende 7 2020-12-15 
(KUN 2020/93) och dels nu i anknytning till det föreliggande ärendet (KUN 2021/12), kan 
betraktas som tillräckligt omfattande. Avsnitten från båda dessa skrivelser återges i sin helhet 
nedan.

Från KUN 2020/93

Konsekvenser för barn
Mål och budget, där internbudgeten är en delprocess, innehåller en mängd beslut 
som direkt eller indirekt påverkar barn och unga. Kulturnämndens budget är i 
stora drag fördelad på̊ samma sätt som under 2020. De större förändringarna som 
görs inför 2021 är att maxantalet checkar per person inom kundval kulturskola 
minskar från 4 till 3 och att kulturpengen halveras.

Från KUN 2021/12

Konsekvenser för barn
En förändring av kriterierna i riktlinjen för kulturpengen innebär indirekt att alla 
barn från 3 år till gymnasium i Nacka inte, genom kulturnämndens försorg, kan 
garanteras minst en professionell levande kulturupplevelse och ett skapande 
kulturprojekt per år. Skolpengen har däremot höjts med 2 procent för grundskolan 
och förskolechecken med lika mycket vilket ger möjlighet för skolor, förskolor och 
pedagogisk omsorg att prioritera kulturaktiviteter i sina verksamheter.

I kommunens riktlinjer för Konsekvenser för barn i beslutsunderlag 
(https://www.nacka.se/medarbetare/juridik/barnkonvention-blir-lag/) står följande att läsa:

Ju större konsekvenser ett förslag antas få för barn, desto mer omfattande bör din 
utredning kring konsekvenser för barn vara. Medför förslaget stora konsekvenser 
för barn behöver du dessutom göra en barnkonsekvensanalys.

I Vänsterpartiets mening är det här ett ärende där fog utan tvivel kan sägas föreligga för en 
utförligare barnkonsekvensanalys, då beslutet om halverad kulturpeng har direkta, kännbara och 
långtgående konsekvenser för alla barn i kommunen som har plats på förskola, grundskola eller 
gymnasium.
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Bland de frågor som kommunens riktlinjer föreslår att man utgår ifrån vid utredning av 
Konsekvenser för barn hade det varit särskilt önskvärt att i beslutsunderlaget ha fått svar på 
följande:

– På vilket sätt påverkar förslaget barnen? Vilka barn i området och dess närområde 
berörs av förslaget?

– Har barnet, på ett relevant och begripligt sätt, blivit informerad om aktuell 
beslutsprocess? Har barnet fått återkoppling i fråga om förslaget, dess konsekvens och 
i vilken utsträckning barnets åsikter har beaktats? Finns det en redovisning om detta?

– Finns olika handlingsalternativ för förslaget? Har dessa identifierats?
– Har berörd/berörda barn beaktats och hörts? Finns det en dokumentation kring detta?
– På vilket sätt har barns synpunkter beaktats och hur har dessa inhämtats?
– Har du analyserat och identifierat risker med förslaget?
– Har förslaget baserats på andra intressen än barnets egna intressen? Om ja, har 

kompensatoriska åtgärder redogjorts (som också kostnadsberäknas)? Vilka 
förbättrande åtgärder kommer att genomföras? Vad finns det för alternativa beslut? 
Vilka kostnader respektive vinster kan förslaget medföra för samhället eller 
målgruppen?

– Hur har barns rätt till utbildning, fritid, lek och kultur tagits hänsyn till?
– Vilka metoder har använts för att kartlägga vilka konsekvenser förslaget har för barn?

Vänsterpartiet beklagar att majoritetens ledamöter trots dessa brister anser att ärendet är 
tillräckligt väl utrett för att man ska kunna fatta ett beslut som reellt försämrar de möjligheter 
kommunens barn har att ta del av och delta i kulturlivet.
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§ 7                KUN 2021/13

Projektstöd till kulturskoleutveckling 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att bevilja projektstöd till kulturskoleutveckling med;
a) 250 000 kronor till Nacka Musikskola
b) 250 000 kronor till kulturskolan Darra Musik & Dans

Kulturnämnden beslutar att avslå ansökan från Boo Folkets Hus förening om
285 800 kronor till projektet ”Intryck-Uttryck del 2, med motiveringen att tidigare beviljat 
stöd för genomförande av projektets första del år 2020, flyttats fram för genomförande år 
2021 med anledning av pandemin.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har utlyst totalt 500 000 kronor år 2021 i ett särskilt stöd för utveckling av 
kulturskoleverksamhet för barn och unga med funktionsvariationer. Tre ansökningar om totalt 
1 035 800 kronor har skickats in gällande utvecklingsprojekt 2021.

Kulturskolan Darra Musik & Dans ansöker om 500 000 kronor för fortsatt utveckling av 
tidigare beviljat projekt, ”Aktivitetsklubben för alla”, som bedrivits i Fisksätra och Sickla med 
aktiviteter inom främst dans, musik och konst för unga 13-17 år. Förslaget är att bevilja 
250 000 kronor till fortsatt utveckling och etablering av projektet under 2021.

Nacka musikskola ansöker om 250 000 kronor för ”Nära till funkis, del 2”, en utveckling av 
tidigare beviljat projekt som resulterade i fortbildning av personal, investeringar i 
specialanpassade instrument och utrustning, samt workshops med elever i Björknäs särskola. 
Utvecklingen av projektet syftar till att möta fler elever genom särskolan och bygga en bro till 
musikskolans verksamhet. Förslaget är att bevilja ansökan då den bedöms ha goda möjligheter 
att öka utbudet och deltagandet inom målgruppen.

Nacka Dans & Teater kulturskola ansöker om 285 800 kronor för genomförandet av projektet 
”Intryck-Uttryck” del 2, vilket är en förlängning och utveckling av tidigare beviljat projekt 
2020. Förslaget är att avslå ansökan eftersom projektets del 1, ännu inte har genomförts på 
grund av pandemin och därför flyttats fram till 2021. Förslaget till beviljat projektstöd uppgår 
till totalt 500 000 kronor, vilket ligger inom ramen för nämndens budget.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Projektstöd till kulturskoleutveckling 2021
Bilaga Riktlinjer för projektstöd till kulturskoleutveckling
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut - förslaget från kultur- och 
fritidsenheten - och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet med detta förslag.
 

Paragrafen är justerad
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§ 8                KUN 2021/7

Yttrande över detaljplan för Volten, nytt bostadsområde i 
Boo 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 2 
februari 2021.

Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan Volten, del av 
fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83, i Boo, Nacka kommun för Nacka kommun.
Utveckling av Västra Orminge är positiv då området kan adderas med nya årsringar av 
bostäder.
Intentionen i planbeskrivningen är att nybyggnationens karaktär bör harmoniera med befintlig 
bebyggelsen och vara anpassad till terrängen, detta ses som en viktig aspekt när en ny årsring 
adderas i Västra Orminge. Befintlig bebyggelse finns utpekat i kulturmiljöprogram och har 
arkitektoniska värden för kulturmiljövården. Fortsatt information om gestaltning av området 
är önskvärt.
Vikten av säkra gång- och cykelvägar poängteras av nämnden för att barn och ungdomar ska 
kunna förflytta sig säkert i inom Orminge. Området ligger i direkt avslutning till det planerade 
naturreservatet Skarpnäs och kommer därmed att vara attraktivt att besöka för boende i hela 
Orminge.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Yttrande över detaljplan för Volten, nytt bostadsområde i Boo, del av 
fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83 i Boo, Nacka kommun
Bilaga 1 Förslag till yttrande över detaljplan för Volten
Inbjudan till samråd
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 9                KUN 2021/8

Detaljplan för Amperen, del av fastigheten Orminge 60:1 
i Boo, Nacka kommun. 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 2 
februari 2021.

Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan Amperen, del av 
fastigheterna Orminge 60:1 i Boo, Nacka kommun för Nacka kommun.

Utveckling av Västra Orminge är positiv då området kan adderas med nya årsringar av 
bostäder.
Intentionen i planbeskrivningen är att nybyggnationens karaktär bör harmoniera med befintlig 
bebyggelsen och vara anpassad till terrängen, detta ses som en viktig aspekt när en ny årsring 
adderas i Västra Orminge. Befintlig bebyggelse finns utpekat i kulturmiljöprogram och har 
arkitektoniska värden för kulturmiljövården. Fortsatt information om gestaltning av området 
är önskvärt.

Vikten av säkra gång- och cykelvägar poängteras av nämnden för att barn och ungdomar ska 
kunna förflytta sig säkert i inom Orminge. Området ligger i direkt avslutning till det planerade 
naturreservatet Skarpnäs och kommer därmed att vara attraktivt att besöka för boende i hela 
Boo.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Detaljplan för Amperen, Boo
Bilaga 1 Förslag till yttrande över detaljplan för Amperen, Boo
Inbjudan till samråd - Detaljplan för Amperen, del av fastigheten Orminge 60:1, i Boo, i 
Nacka kommun
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Paragrafen är justerad
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§ 10                KUN 2020/65

Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av 
kulturhistoriska värden 
Motion den 20 april 2020 av Ninni Lindberg med flera (MP)

Beslut 
Kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen ska påbörja en utredning om det 
kulturhistoriska värdet i kommunens byggnader och att det i denna utredning bör ingå att se 
över lämpliga finansieringsalternativ utifrån bland annat förslagen i motionen.

Motionen är därmed färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen undersöker möjligheterna att inrätta någon form av fond 
eller stiftelse som förvaltas av kommunen för bevarandet av kulturhistoriska värden. I 
kulturnämndens reglemente framgår att nämnden har ett ansvar för att ”Verka för bevarande 
av estetiskt och kulturhistoriskt värdefulla eller i samhällsbilden karaktäristiska byggnader, 
anläggningar och anordningar”. I kulturnämndens budget saknas specifikt utrymme för 
åtgärder för att svara upp mot detta ansvar. I beslut om ny hyresmodell i kommunen har det 
beslutats att utreda hur värdet av kommunens kulturhistoriska byggnader kan säkerställas för 
framtida generationer. I kommunstyrelsens utredning av hur det kulturhistoriska värdet i de 
byggnader som kommunen äger kan säkerställas för framtida generationer, bör även ingå att 
se över lämpliga finansieringsalternativ.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Motion - Fond eller stiftelse för kulturhistoria
Motion - Fond eller stiftelse för bevarande av kulturhistoriska värden (MP)
 

Yrkanden

Jan Salomonsson (V) yrkade, med instämmande av Päivi Dahlin (NL), bifall till förslaget från 
kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning

Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Vi är ingenting utan vår historia så att ta tillvara och minnas det som en gång fanns ger både 
mervärde och karaktär åt en plats. När vi nu förtätar och bygger stad är det viktigt att inte 
klippa banden till vår historia samtidigt som vi möjliggör för fysiska och juridiska personer att 
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underhålla och bevara istället för att riva. Därför vill Miljöpartiet att kommunen ska se över 
möjligheten att inrätta någon form av fond eller stiftelse för bevarandet av kulturhistoriska 
värden som förvaltas av kommunen. Svaret på motionen är ett steg i rätt riktning, att påbörja 
en utredning om det kulturhistoriska värdet i kommunens byggnader och, att det i denna 
utredning bör ingå att se över lämpliga finansieringsalternativ utifrån bland annat förslagen i 
vår/Miljöpartiets motionen."

Paragrafen är justerad
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§ 11                KUN 2020/144

Politikerinitiativ om krisstöd för kulturverksamheter 
Politikerinitiativ den 21 december 2020 av Jan Salomonsson (V)

Beslut 
Kulturnämnden noterar redovisningen och förklarar med noteringen politikerinitiativet 
färdigbehandlat.

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås att det görs en utredning kring coronapandemins effekter på 
kulturaktörer och behovet av ett krisstöd.

Kultur- och fritidsenheten har gjort en enklare översyn bland kulturaktörer som mottagit 
verksamhetsstöd och stora projektstödet 2020 och jämfört intäkter mellan åren 2019 och 2020 
samt samlat information om vilka externa stöd de sökt och mottagit. Enhetens bedömning är 
att behovet av ytterligare stöd är mycket olika bland kulturaktörer i Nacka kommun. Om de 
har kunnat anpassa sin verksamhet och sina kostnader beror till stor del på vilket sätt aktören 
är organiserad.

Det saknas utrymme i nuvarande budget att omfördela medel för att täcka ett nytt krisstöd. En 
mindre del, där kulturstödet ingår, kan vid behov omdisponeras men att omvandla 
kvarstående medel för kulturstöd till krisstöd kommer medföra att flera kulturverksamheter 
blir helt utan kulturstöd 2021 och annan planerad verksamhet måste omprioriteras eller 
skjutas på framtiden.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Politikerinitiativ om krisstöd till kulturverksamheter
Politikerinitiativ från Jan Salomonsson (V) om krisstöd för kulturverksamheter
Bilaga Svar från kulturaktörer
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning

Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet tackar nämndens tjänsteenhet för en väl genomförd och grundlig utredning.
Utredningen visar att det finns kulturverksamheter i kommunen som är sårbara för 
oförutsedda av världs- och samhällshändelser orsakade publik- och besökarbortfall. 
Sårbarheten föreligger i olika grad beroende på den enskilda verksamhetens art och villkor.
I utredningen påpekar tjänsteenheten samtidigt att Kulturnämndens budget i stor utsträckning 
är bunden i avtal, hyror och checksystem, och att en omdisponering av de medel som finns 
tillgängliga för kulturstöd skulle försämra verksamheters utsikter att få kulturstöd 2021.
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Den sammantagna bilden, särskilt i ljuset av den osäkerhet som råder kring hur länge den 
pågående pandemin kommer att ha samhällsomfattande konsekvenser, och även vid 
beaktande av den bland forskare på området utbredda uppfattningen att den här typen av 
pandemier kommer att infalla allt oftare p.g.a. mänsklighetens inverkan på naturområden och 
kontakter mellan olika djurarter, är att Nacka för att kunna säkra kommunens 
kulturverksamheters existens på längre sikt har behov av en krisfond för kulturverksamheter, 
som hanteras och förvaltas externt, utan att ingå i Kulturnämndens internbudget, men ur 
vilken Kulturnämnden då särskilda villkor uppfylls kan inhämta medel att utdelas som 
kortsiktiga krisstöd vid oförutsedda globala och lokala händelser som har en kraftig och 
negativ inverkan på kulturaktörers publik- och besökarantal.
Kulturnämndens finansiella rörelseutrymme är alldeles för snålt tilltaget för att den typen av 
stöd ska kunna ges inom ramarna för den ordinarie internbudgeten.
Kommunen åtnjuter just nu ett stort budgetöverskott, och har till och med genomfört en 
sänkning av kommunalskatten 2021. Vänsterpartiet anser att det vore på sin plats att 
Kulturnämndens ledamöter gemensamt beslutade att vända sig till Kommunstyrelsen för att 
begära att en krisfond av det slag som föreslås här instiftas, och att ett regelverk framtas för 
kulturnämndens disponering av de däri förvaltade medlen.
Nacka har inte råd att förlora sina kulturverksamheter, nu eller i framtiden."
 

Paragrafen är justerad
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§ 12                KUN 2020/147

Politikerinitiativ om stöd till kulturaktörer 
Politikerinitiativ den 21 december 2020 av Päivi Dahlin (NL)

Beslut 
Kulturnämnden fattar följande beslut.
1.      Kulturnämnden noterar redovisningen och förklarar med noteringen politikerinitiativet 
som färdigbehandlat.
 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås en utredning om ytterligare stöd till mindre kulturaktörer och 
möjligheten till ett mer långsiktigt stöd till kulturaktörer i Nacka.

Kultur- och fritisenheten har gjort en enklare översyn av kulturaktörers behov av ytterligare 
ekonomiskt stöd och bedömningen är att behovet av ytterligare stöd till mindre kulturaktörer 
ser olika ut. Det saknas utrymme i kulturnämndens nuvarande budget att erbjuda ytterligare 
kulturstöd.

Att erbjuda ett mer långsiktigt kulturstöd, över flera år, skulle vara gynnsamt för de etablerade 
kulturaktörerna men medföra att nämnden riskerar att inte ha täckning för beslutade medel om 
budgetutrymmet ändras. Kulturnämnden uppdrar åt kultur- och fritidsdirektör att utreda om 
kulturstöden behöver revideras.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Politikerinitiativ om stöd till kulturaktörer
Politikerinitiativ från Päivi Dahlin (NL)
 

Yrkanden
Richard Wendt (M) yrkade avslag på punkt 2 i förslag till beslut.
 
Päivi Dahlin (NL) yrkade, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S), bifall till förslaget 
från kultur- och fritidsenheten.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet 
med Richard Wendts yrkande.

Protokollsanteckning
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
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"Vänsterpartiet anser att det vore önskvärt att kommunens betrodda, långsiktiga och 
högkvalitativa kulturverksamheter av bestående art skulle få möjlighet att söka och beviljas 
verksamhetsstöd över längre tidsperioder än ett år.
Att verksamheterna måste söka verksamhetsstöd varje år har flera negativa effekter. Dels är 
det svårt för verksamheterna att långsiktigt planera sina aktiviteter när de inte vet hur stort 
verksamhetsstöd de kommer att beviljas för nästa år, eller om de ens kommer få stöd beviljat, 
dels är arbetet för verksamheterna kring ansökan till kommunen ansenligt och tidskrävande, 
och dels är upprepad och frekvent hantering av kulturstödsansökningar en ineffektiv strategi 
ur kommunförvaltningssynpunkt.
Vidare vore mer långsiktiga verksamhetsstöd ett bra sätt för Nacka kommun att i handling ge 
uttryck för våra höga kulturpolitiska ambitioner och det stora förtroende vi har för våra 
högkvalitativa verksamheter.
Vänsterpartiet välkomnade därför att det i tjänsteenhetens skrivelse för detta ärende föreslås 
att man skulle utreda möjligheterna att bevilja verksamhetsstöd över längre tidsperioder, och 
kom till nämndsammanträdet i förhoppning och förväntan om att förslaget från tjänsteenheten 
skulle antas. Vänsterpartiet beklagar också därför majoritetens ändringsyrkande, som gick till 
beslut och fick nämndens stöd, och som får till följd att ingen sådan utredning nu blir av."
 
Päivi Dahlin och Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan.
"Nackalistan anser att det är mycket bra att det sker en översyn av behovet av stöd till 
kulturutövarna i Nacka. Vi vill dock få en konkret tidsplan för denna. Det är brådskande att få 
reda på behovet, eftersom vi fortfarande befinner oss mitt i pandemin. När pandemin är över 
så kommer det att ta lång tid för att återställa verksamheter som kanske ännu kunde räddas."
 

Paragrafen är justerad
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§ 13                KUN 2021/4

Anmälningar 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
- Kulturmiljö- och landskapsanalys Velamsund 1:1

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse KUN anmälningar 21-02-16
Kulturmiljöanalys Velamsund
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 14                KUN 2021/3

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
- Utnämning av dataskyddsombud för kulturnämnden, KUN 2021/5, 2021-01-15
- Tillfälligt slopade förseningsavgifter på bibliotek, KUN 2020 / 51, 2020-12-21
- Ordförandebeslut om ersättning till folkbibliotekens driftsaktörer, KUN 2020 / 123, 2021-
01-18
- Ordförandebeslut om fortsatta anpassningar i kulturverksamheter i Nacka med anledning av 
Covid-19, KUN 2020 / 123, 2021-02-05
- Ordförandebeslut om fortsatta anpassningar i kulturverksamheter i Nacka med anledning av 
Covid-19, KUN 2020 / 123, 2021-01-22
- Tillfällig stängning av kulturverksamheter, KUN 2020 / 123, 2020-12-21
- Vidaredelegering av beslutsattestanter år 2021 för kulturnämnden, KUN 2021/16, 2021-02-
04

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse KUN delegationsbeslut 21-02-16
KUN_delegationsbeslut_21-02-16
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Paragrafen är justerad
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16 februari 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 15

Övriga frågor

Ärendet
Inga övriga frågor fanns vid mötet.

Paragrafen är justerad
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